附件1

Attachment I

高新区人才公寓住房面积标准

Housing Area Standards of Talent Apartment in High-Tech Zone
	人才类别
Talent Category
	住房建筑面积

标准(m2)

Housing Construction Area Standard (m2)

	
	

	中国科学院院士和中国工程院院士；其他相应层次人员。

Academicians of Chinese Academy of Science (CAS) and academicians of Chinese Academy of Engineering (CAE); other personnel with corresponding levels. 
	180

	国家有突出贡献的中青年专家;长江学者;中国科学院百人计划人选;国家千人计划、国家特支计划人选；科技部重大计划项目主要负责人；新世纪百千万人才工程国家级人选;国家杰出青年科学基金获得者;获国家自然科学奖、国家技术发明奖、国家科学技术进步奖一二等奖的前3位完成人;入选国家创新人才推进计划的高层次人才；国际产业技术体系首席科学家；其他相应层次人员。

Young and middle-aged experts with outstanding contributions to the country; Changjiang scholars; One-hundred-talent scheme candidates of Chinese Academy of Science; National One-Thousand-Talent project candidates and national special support program candidates; key personnel of major projects of Ministry of Science and Technology; national candidates of New Century Hundred-Thousand-Ten-Thousand Talents Project, winners of the National Science Fund for Distinguished Young Scholars; the first three completers of the first and second prizes of the National Natural Science Award, National Award for Technological Invention, National S&T Progress Award; High-level talent candidates of national innovative talent promotion plan; the chief scientists of international industrial technology system; other personnel with corresponding levels. 
	140

	享受国务院政府特殊津贴人员;省部级有突出贡献的中青年专家、山东省“泰山学者”、省“泰山学者海外特聘专家”;获省自然科学奖、技术发明奖、科学技术进步奖一等奖的前2位完成人;获中华技能大奖或全国技术能手的高技能人才;青岛市创新创业领军人才；青岛市特聘专家突出贡献奖获得者；正高职称人员；其他相应层次人员。
Those who enjoy the special allowances of the State Council and government; the provincial and ministerial-level young and middle-aged experts with outstanding contributions, Shandong province “Tai Mountain scholars”, the provincial “Tai-Mountain-scholar overseas distinguished experts”; the first two completers of the first and second prizes of the provincial natural science award, technological invention award, national S&T progress award; the high-skilled talents with Skills Award of China or national technical master title; the innovative and entrepreneurial leading talents in Qingdao; the winners of Qingdao distinguished experts with outstanding contributions award; the personnel with senior professional titles; other personnel with corresponding levels; 
	120

	副高职称人员；博士和博士后；“山东省首席技师、青岛市首席技师、青岛（技能型）拔尖人才”等称号获得者；高级技师；其他相应层次人员。

The personnel with sub-senior professional titles; the personnel with doctor degree and postdoctoral degree, the winners with the title of “Shandong chief technician, Qingdao chief technician, Qingdao (skill-oriented) top-notch talent”; senior technician; other personnel with corresponding levels. 
	90

	硕士；技师。Master, technician
	75

	本科毕业生；高级工。Undergraduate; senior engineer 
	65

	引进的项目团队。
Introduced project team 
	原则上按上年度青岛市人均住房面积配租

In principle, the houses are rented according to per capita housing area standard in Qingdao last year.

	来高新区投资创业的人才和其他特需人才。

The talents come to the high-tech zone for investing and starting business and other special talents 
	一事一议
One meeting for one case


